
Nemcsak a végzős diákokat, 
hanem két pedagógust is bú-
csúztattak tegnap délelőtt a Be-
nedek Elek Pedagógiai Líceum 
udvarán. Az ötvenhat ballagó-
nak hangulatos műsorral ked-
veskedtek az elemi tagozatosok 
és a tizenegyedik osztályosok. 
Ezt követően a végzősök képvi-
seletében felszólaló diák az itt 
töltött négy év számára legmeg-
határozóbb élményeit idézte fel, 
majd meghatottan búcsúzott 
társaitól és az iskola munka-
közösségétől. Meglepetésként a 
kicsik kórusa és a tanítók ének-

kel köszöntek el a tanév végén 
nyugdíjba vonuló Bálint Mihály 
igazgatótól és Rákosi István ta-
nítótól. A tanulásban, önkéntes 

munkában, illetve tantárgyver-
senyeken jeleskedők díjazása 
után a jelenlévők közösen el-
énekelték a nemzeti imát. (D. I.)

Székelyudvarhelyen egy-
előre nem a telekhiány je-
lenti a problémát, a tavaly 

hivatalba lépett új városvezetés 
ugyanis még nem tudja ponto-
san, mennyi építésre alkalmas, 
rendezett telekkönyvű belterü-
let áll a rendelkezésére. Nagyon 
sok tisztázatlan méretű és tulaj-
donjogú területről van szó, ame-
lyek telekhatárait pontosan meg 
kell határozni, majd így kell te-
lekkönyvezni – tájékoztatott a 
városháza sajtóosztálya, hozzá-
fűzve: akadályt jelent az is, hogy 
a földek visszaigénylési folya-
mata még nem zárult le. A vá-
ros vagyonának feltérképezése 
még zajlik – várhatóan év végéig 
befejeződik –, amikor elkészül 
a közvagyonleltár, akkor tud-
nak érdemben válaszolni arra 
a kérdésre, hogy vannak-e Szé-
kelyudvarhelynek olyan telkei, 

amelyek bekerülhetnek egy fé-
szekrakó programba. A szándék 
megvan egy ilyen projekt létre-
hozására – közölték érdeklődé-
sünkre.

Ha lesz igény, vásárolnak

Az építésre alkalmas, saját 
tulajdonú belterületek hiánya 
a legfőbb akadálya egy fészek-
rakó program elindításának 
Farkaslaka községben. A telepü-
lés önkormányzata jelenleg száz 
hektárnyi külterület belterület-
té nyilvánításával próbál kedve-
ző körülményeket teremteni az 
ipari és lakóövezet bővüléséhez, 
amire Kovács Lehel polgármes-
ter szerint a község szinte min-
den falujában nagy igény van. Az 
adóbevételek, új munkahelyek 
és befektetések miatt ugyanak-
kor ez a település számára is 

hasznos intézkedés. Bár nem a 
község tulajdonát képező terü-
letek beltelkesítéséről van szó, 
az önkormányzat vállalta az át-
minősítéssel járó költségeket, és 
tervezik az új területek közmű-
vesítését is. Mivel a helyi fiata-
lok kifejezetten a letelepedést 
ösztönző ingyenes telkek iránt 
érdeklődnek, megfelelő igény 
esetén mindenképpen megfon-
tolják annak lehetőségét, hogy 
az új belterületekből egy hektárt 
megvásároljanak e célra – kö-
zölte Kovács Lehel. Hozzáfűz-
te, hogy erről már beszéltek az 
önkormányzati képviselő-testü-
letben is.

Szándék van, terület is lenne

Az utolsó engedélyekre vár-
nak a külterületek belterüle-
tekké történő átminősítéséhez 
a Székelyudvarhely közelében 
fekvő Felsőboldogfalván is. A 
községközpont – ahol a közel-
ség miatt szívesen telepednek 
le a családalapítás előtt álló vá-
rosiak is – lakóövezete tizenkét 

hektárral nő majd a belterüle-
tek bővítésével, ezek egy ré-
sze a község tulajdonában van 
– tudtuk meg Sándor József 
polgármestertől. Kérdésünkre 
elmondta, ők egyelőre nem ta-
pasztaltak a fiatalok részéről in-
gyenes telkek iránti igényt, de 
ha elindítanának egy fészekra-
kó programot – amire a szándék 
már megvan –, biztosan lenne 
érdeklődés.

Borszéktől tanulnának

A félreesőbb községekben 
nemcsak a fiatalok itthon tar-
tására, hanem a település el-
öregedésének és a népesség 
csökkenésének megállításá-
ra is megoldást jelenthet a fé-
szekrakó program elindítása. A 
lehetőséggel mindenképpen él-
nének Székelyderzsben, István 
Adrián polgármester szerint 
vannak is olyan belterületeik, 
amelyeket ingyen felajánlaná-
nak a fiataloknak házépítésre, 
ezt megelőzően azonban sze-
retnék közművesíteni a közsé-

get. A fészekrakó programmal 
kapcsolatban egyeztetni szeret-
ne Borszék polgármesterével, 
ahol már sikeresen működ-
tetnek egy hasonló projektet. 
Székelyderzsben azonban csak 
az elkövetkező években kerül-
het sor az első telekadományo-
zásokra, ugyanis kétezernél 
kisebb lélekszámú, mindösz-
sze két faluból álló község lévén 
nem tudnak pályázni a közmű-
vesítéshez szükséges pénzek-
re, így időbe telik a megvalósítás 
– magyarázta a polgármester. 
Hozzáfűzte, addig úgy próbál-
nak tenni a népességcsökkenés 
ellen, hogy megpróbálják ösz-
szehozni az üresen álló eladó 
ingatlanok tulajdonosait és a po-
tenciális vásárlókat. Az ingye-
nes telkek iránti igényt még nem 
mérték fel a fiatalok körében, de 
a polgármester saját tapasztala-
ta alapján is lát esélyt a népes-
ségfogyás megállítására azáltal, 
ha vonzóvá teszik a letelepedési 
feltételeket a fiatalok számára.
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Nehéz beindítani a fiatalok letelepedését ösztönző programot Udvarhelyszéken

A lakóövezetek bővítésével ösztönöznék a letelepedést és a családalapítást Udvarhelyszéken

Az elvándorlás okozta gazdasági és népesség-

csökkenési problémák megfékezése, illetve a 

fiatalok itthon tartása érdekében egyre több ud-

varhelyszéki településen vizsgálják a fészekrakó 

programok beindításának lehetőségeit. Az ön-

kormányzatok legfőbb gondja az, hogy nincse-

nek olyan, házépítésre alkalmas belterületeik, 

amelyeket ingyen odaadhatnának a fiataloknak.

Fészekrakás ellenszélben

Telekhiány

Az udvarhelyszéki kisvárosokban általános probléma, hogy a 
településeknek nincsenek építésre alkalmas belterületeik, ezért 
nincs lehetőségük fészekrakó programok indítására. Számba 
vették a telekadományozások lehetőségét Székelykeresztúron is, 
de nincs olyan területük, amit a fiatalok rendelkezésére tudná-
nak bocsátani – mondta el még tavalyi megkeresésünkkor Rafai 
Emil, a város polgármestere. Szentegyházán is hasonló a helyzet: 
a városnak nincs olyan területe, ami építésre alkalmas – közölte 
akkor Molnár Tibor polgármester is. A településvezető azt közölte, 
az új általános városrendezési terv (PUG) elkészítésekor a város-
hoz tartozó külterületekből igyekeznek minél többet belterületté 
nyilvánítani. Ezek magánterületek ugyan, de egyelőre más módon 
nem tudnak könnyíteni az otthonteremtésben.

Utolsó nap az adóátirányításra

Ma van az utolsó nap, amikor az a befizetők adójuk két száza-
lékáról rendelkezhetnek valamely civil szervezet megsegítése 
érdekében. Az adóátirányítás érdekében a közpénzügyi hiva-
talban kell kitölteni a 230-as számú formanyomtatványt, de az 
adóhatóság internetes oldaláról (anaf.ro) is letölthető az űrlap.

Áldozócsütörtöki zenés áhítat

Égbe néző címmel zenés áhítatot tartanak ma, a mennybemene-
tel ünnepén este hét órától az udvarhelyi Bocskai István Közösségi 
Házban. Az „Ének, Ige, ima, kérdés, csend Krisztussal” hívó gondola-
tú esten közreműködik Abodi-Nagy Blanka, Soós Tímea Zsuzsánna, 
Kész Sándor, Fischer István Alfréd, Ferkő Andor és Szász Lóránt.

Ittasan vezetett

Rutinellenőrzés során értek tetten egy oklándi férfit, aki ittas ál-
lapotban vezette autóját. Az 58 éves F. D.-t kedden este állították 
meg a forgalmi rendőrök a 132-es megyei úton, Karácsonyfalva kö-
zelében. A sofőr leheletében 0,83 mg/l alkoholkoncentrációt muta-
tott ki a szonda, így az ügyben bűnügyi kivizsgálást indítanak.

Jogosítvány nélkül ült volán mögé

A közlekedési rendőrök kedden délelőtt 9 óra körül Korondon állí-
tották meg a 25 éves, Parajd községi M. S.-t, aki személygépkocsi-
val közlekedett. Mint kiderült, az autóvezető nem rendelkezett jo-
gosítvánnyal, és a jármű sem volt regisztrálva a közúti forgalomba.

Kettős búcsú a tanítóképzőben

Közös imával kezdődött teg-
nap délelőtt a székelyudvar-
helyi Marin Preda Elméleti 
Líceum harminckilenc végző-
sének kicsengetési ünnepsége. 
A pedagógia és a természettu-
domány szakos ballagóknak 

a polgármesteri hivatal, a me-
gyei önkormányzat, a megyei 
tanfelü gyelőség képviselői, va-
lamint az intézet igazgatója és 
osztályfőnökeik kívántak sikert 
életük következő szakaszához. 
A kiemelkedő tanulmányi ered-

mények, illetve az önkéntes te-
vékenységek jutalmazása után 
az elemisták és a tizenegyedik 
osztályosok verses-zenés ösz-
szeállítással vettek búcsút bal-
lagó társaiktól.

D. I.

Elbúcsúztak a Marin Preda végzősei

FOTÓK: PÁL ÁRPÁD




